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PROTOKÓŁ NR XI/15  

z obrad XI sesji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 26 czerwca 2015 roku godz. 14.00 

 

Obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Proponowany porządek obrad: 

1.Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 

b) przedstawienie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z obrad X sesji Rady Gminy  

d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie X sesji Rady Gminy 

e) informacja Wójta o działaniach między sesjami 

2. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok i udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Lubasz.  

2.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy Lubasz za 2014 rok 

2.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2014 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i 

objaśnieniach Gminy Lubasz 

2.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz 
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2.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 

Lubasz z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok 

2.5.dyskusja nad sprawozdaniem 

2.6.podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

2.7.podjęcie uchwały w sprawie absolutorium 

3. Analiza wyników sprawdzianu  szóstych klasach szkół podstawowych oraz egzaminu 

gimnazjalnego.  

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

4.1. przyjęcia Regulaminu Gminnego Placu Zabaw  

4.2. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawy na okres 30 lat 

działki 226/2 i 226/3 położonych w Lubaszu  

4.3. zmian w budżecie 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zakończenie obrad.  

 

Ad. 1a Przewodnicząca RG na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku                                   

o samorządzie gminnym otworzyła X sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 15 radnych i Rada 

jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie powitała 

kierowników jednostek, druha  Stanisława Hermana  Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminnego, Prezesa  Zakładu Komunalnego – Macieja Wyrwę, 
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Wójta Gminy, Panią Sekretarz, Radnych, Sołtysów  oraz wszystkich pozostałych przybyłych na 

dzisiejszą sesję.  

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Marka Wichra, 

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Marek Wicher.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy są jakieś 

uwagi  

do tego porządku. W związku z tym, że  uwag ani innych propozycji nie zgłoszono obrady 

rozpoczęto wg porządku wcześniej  ustalonego.   

Ad 1. c przyjęcie protokołu z obrad X sesji Rady Gminy  

Pan Hubert Szrama, sekretarz obrad X  sesji Rady Gminy, która odbyła się 28 maja  2015 roku 

stwierdził, że zapoznał się z protokołem. Protokół odzwierciedla obrady i wnioskuje o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 

W wyniku głosowania protokół z obrad X sesji przyjęto jednogłośnie bez odczytywania. 

(W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych radnych)  

Ad 1. d informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie X sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni otrzymali informację przed komisjami. 

Zapytała czy któryś z radnych ma jakieś uwagi. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono przeszła 

do następnego punktu porządku obrad.  

Ad 1.e informacja Wójta o działaniach miedzy sesjami. 

Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że minął niespełna miesiąc od ostatniej sesji Rady 

Gminy. Był to bardzo pracowity czas, w którym zajmowaliśmy się wieloma sprawami istotnymi 

dla Gminy, a były to : 
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1) Zatwierdziłem arkusze organizacyjne przedszkola „BAJKA” w Lubaszu, szkół 

podstawowych oraz gimnazjum. Fakt ten poprzedziło szereg spotkań i uzgodnień 

prowadzonych z dyrektorami szkół, aby wypracować jak najlepsze rozwiązania dla 

uczniów, nauczycieli i organu prowadzącego. Propozycje arkuszy organizacyjnych 

skonsultowaliśmy z Komisją Zdrowia Oświaty Kultury i Spraw Socjalnych Rady Gminy . 

Podstawowym założeniem arkuszy organizacyjnych naszych placówek oświatowych 

było wprowadzenie już od przedszkola jako języka wiodącego języka angielskiego. 

Spełnione zostały tutaj prośby rodziców uczniów oraz dyrektorów szkół. Język niemiecki 

będzie językiem dodatkowym, którego nauka rozpocznie się od                      IV klasy 

szkoły podstawowej. W związku z tym istnieje potrzeba pewnego „przebranżowienia „ 

się nauczycieli – germanistów. Uprzedziliśmy ich o tym w trakcie spotkań i prezentacji 

arkuszy organizacyjnych, które odbyliśmy w Szkole Podstawowej w Lubaszu oraz 

Gimnazjum. W pozostałych szkołach nie ma takiej potrzeby, gdyż nauczyciele legitymują 

się wieloma uprawnieniami pozwalającymi im prowadzić zajęcia w wielu dziedzinach. W 

tym roku trafiają do naszych szkół podstawowych sześciolatki. Oznacza to wzrost liczby 

uczniów. W szkole w Lubaszu utworzone zostaną cztery oddziały klasy pierwszej, a w 

szkole w Miłkowie po raz pierwszy w historii będą to dwa oddziały. W pozostałych 

szkołach utworzony zostanie jeden oddział. Istnieje zatem potrzeba zorganizowania 

nauki w tych szkołach, tak by maksymalnie wyeliminować zajęcia popołudniowe, choć 

w szkole w Lubaszu nie obejdzie się bez tego. Na zajęcia popołudniowe uczęszczać będą 

jednak dzieci z klas szóstych. Jak Państwo doskonale wiecie, na ostatniej sesji 

przeznaczyliśmy w budżecie gminy środki na remonty w szkołach, by jak najlepiej 

zorganizować naukę w szkołach. Przyszłość szkół podstawowych pozostaje 

niezagrożona, natomiast w przedszkolach odnotowaliśmy spadek dzieci, co skutkuje 

zmniejszeniem liczby oddziałów o jeden. W przedszkolu w Miłkowie wydłużamy czas 

pracy do dziewięciu godzin. Najgorsza perspektywa występuje przed gimnazjum. Zanim 

do gimnazjum trafią dzisiejsi sześciolatkowie, przed gimnazjum znaczny spadek liczby 

uczniów. Liczba ta w roku szkolnym 2016/2017 i 2017/2018 będzie tak mała , że w 

gimnazjum utworzonych będzie jedynie 9 oddziałów, co znowu skutkuje spadkiem 

godzin dydaktycznych. Naszym zamiarem jest utrzymanie zatrudnienia wśród 

nauczycieli na takim samym poziomie, dlatego przed nami ogromna praca nad 

kierunkami kształcenia tych nauczycieli , przed którymi perspektywa zmniejszenia liczby 
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godzin jest największa. Chciałbym także powiedzieć, że 23 czerwca odbyliśmy spotkanie 

w gronie wszystkich nauczycieli oraz trójek klasowych rodziców. Przedstawiliśmy 

dokładnie wszystkie zagrożenia związane z demografią i organizacją pracy placówek 

oświatowych. Chcemy, by do rozwiązania tych zagrożeń włączyła się cała społeczność 

szkolna. 

2) W dniu 08 czerwca br. . w świetlicy wiejskiej w Lubaszu odbyło się spotkanie,      w którym 

uczestniczyli mieszkańcy Lubasza zainteresowani przyłączeniem do sieci gazowej.             

W spotkaniu wzięli udział  przedstawiciele Polskiej Spółki Gazownictwa Sp. z o.o.                            

i Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa S.A. Mieszkańcy poinformowani zostali 

o kolejnych etapach związanych z realizacją gazyfikacji w Lubaszu. Omówione zostały 

zasady przyłączenia odbiorców do sieci gazowej. Przedstawiciel Polskiej Spółki 

Gazownictwa Sp. z o.o. przedstawił koszty wykonania przyłączy. Koszt wykonania 

standardowego przyłącza o długości do 15 mb wynosi 2.200,00 zł brutto wraz ze 

skrzynką kurka i gazomierza. W przypadku dłuższych przyłączy za każdy dodatkowy                     

1 mb opłata wynosi 86,10 zł brutto. Koszty opłaty przyłączeniowej wyżej opisane 

wynikają wprost z taryfy i zmieniają się na przestrzeni lat nieznacznie. Równocześnie                 

z wykonywaniem przyłącza przez PSG Sp. z o.o. zainteresowany przyłączeniem powinien 

przygotować instalacje odbiorczą w swoim obiekcie. Chodzi tutaj o zaprojektowanie 

instalacji, wewnętrznej linii zasilającej (od granicy działki do budynku) wraz z uzyskaniem 

pozwolenia na budowę. Koszt wybudowania instalacji odbiorczej waha się w granicach 

od 6.000,00 zł  do 10.000,00 zł w zależności od standardu technicznego i wielkości 

obiektu. Obecnie Gmina Lubasz sfinalizował budowę I etapu gazyfikacji miejscowości 

Lubasz. Odbył się już odbiór techniczny, a po tym gazociąg zostanie sprzedany Polskiej 

Spółki Gazownictwa Sp. z o.o. i od tego momentu będzie możliwość składania wniosków  

o wydanie warunków przyłączenia do oddziału spółki w Poznaniu. 

3) Rok 2015 jest dla samorządu terytorialnego w Polsce rokiem jubileuszowym. 

Obchodzimy przecież XXV rocznicę powstania samorządu . W naszej gminie początkiem 

obchodów roku jubileuszowego był konkurs wiedzy o gminie przeprowadzonymi wśród 

dzieci przedszkolnych, uczniów szkół podstawowych oraz gimnazjów. Wiedzy                                  

o rodzimych stronach nigdy za wiele. Wśród dzieci z przedszkola oraz klas szkół 

podstawowych I – III przeprowadzono konkurs plastyczny  pt. „Gmina oczami dziecka”. 

Starsi uczniowie i gimnazjaliści mogli wykazać się swoją znajomością wiedzy o małej 
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ojczyźnie w konkursie „Gmina Lubasz wczoraj i dziś”. Finał konkursu odbył się                                   

w poniedziałek 15 czerwca 2015r. na hali widowiskowo-sportowej w Lubaszu.  Komisja 

konkursowa miała duży kłopot, aby spośród wielu prac i wielu technik, jakie użyto                         

w  pracach plastycznych wybrać te, które najlepiej oddają piękno naszej lokalnej 

ojczyzny. Wśród przedszkolaków dyplomy i upominki otrzymały dzieci z Przedszkola 

„Bajka”: Julita Szczepańska – grupa Pinokio z Miłkowa, Ariana Bednarek -  grupa Smerfy 

z Kamionki, Maja Kulwas – grupa Krasnal Hałabała z Goraju. Wyróżnienie otrzymali: 

Agata Kaszkowiak z grupy Czerwony Kapturek z Dębego, Aleksandra Hachuj z grupy 

Smerfy z Kamionki, Zuzanna Appolt – grupa Pinokio z Miłkowa. Wśród klas I – III pierwsze 

miejsce zajęła praca Wiktorii Kaźmierczak ze Szkoły Podstawowej z Krucza, II miejsce 

Mikołaja Zawadzkiego ze Szkoły Podstawowej z Jędrzejewa, a III Julii Marcinkowskiej 

również ze Szkoły Podstawowej z Jędrzejewa. Nagrodą był wyjazd  nad morze. 

Przyznano także dwa wyróżnienia dla Dominika Szczepańskiego ze Szkoły Podstawowej 

z Miłkowa i Aleksandry Helwich ze Szkoły Podstawowej z Lubasza. Wyróżnienie 

specjalne otrzymała klasa Ib ze Szkoły Podstawowej z Lubasza za pracę grupową. 

Przyznano także jedną nagrodę specjalną Grand Prix za rysunek, przedstawiający nasz 

kościół w Lubaszu, otrzymała ją Jowita Bednarek ze Szkoły Podstawowej z Jędrzejewa. 

Możemy dzis zobaczyć wszystkie te prace na wystawie przed sala sesyjną. Uczniowie od 

klasy IV do VI szkoły podstawowej  i uczniowie z gimnazjów przygotowali prezentacje                      

o naszej gminie. Elementy piękna i zmian, jakie następują w otaczającym nas świecie – 

tym lokalnym –  można bezsprzecznie odnaleźć w prezentacjach. Najlepszą prezentację 

wykonali uczniowie ze Szkoły Podstawowej z Miłkowa, a w kategorii  gimnazjum drużyna 

w składzie: Agata Ławińska, Aleksandra Salach, Dominik Mikołajewski. Uczniowie ze 

szkół podstawowych odpowiadali na zadawane pytania, związane z naszą gminą,                      

a w drugiej części konkursu mieli za zadanie w jak najkrótszym czasie ułożyć puzzle                            

z widokówki przedstawiającej naszą gminę. W kategorii uczniów ze szkół podstawowych 

wzięło udział 10 drużyn ze wszystkich podstawówek. Klasyfikacja przedstawiała się 

następująco: I miejsce drużyna ze Szkoły Podstawowej w Miłkowie w składzie: Kamila 

Skotarczak, Weronika Furman i Aleksandra Furman, II miejsce drużyna ze Szkoły 

Podstawowej w Kruczu  w składzie: Kinga Jessa,  Agata Jessa   i Natalia Piotr , III miejsce 

drużyna ze Szkoły Podstawowej w Lubaszu : Michał Bielejewski, Aleksandra Konieczka                          

i Gabriela Ewert. Drużyny za zajęcie II i III miejsca otrzymały nagrody rzeczowe, a główną 



str. 7 

 

nagrodą dla zwycięskiej drużyny był wyjazd nad morze w dniu 22 czerwca br. 

Gimnazjalistów reprezentowały trzy drużyny – dwie z  Gimnazjum im. ppłk.                                      

Z. Orłowskiego w Lubaszu oraz jedna z gimnazjum  z „Edukacji” Lubasz. Także                                     

i gimnazjaliści musieli wykazać się szeroką wiedzą  o naszej gminie. Po pytaniach ustnych 

przyszedł czas na przypisanie nazw sołectw z naszej gminy na mapie do ich granic 

terytorialnych. Wyniki konkursu gimnazjalistów: I miejsce drużyna z Gimnazjum im. 

ppłk. z. Orłowskiego  w składzie: Agata Ławińska, Aleksandra Salach i Dominik 

Mikołajewski, II miejsce drużyna z Gimnazjum im. ppłk. z. Orłowskiego  w składzie: 

Wojciech Michalak, Magdalena Koltermann i Klaudia Krysiak, III miejsce Gimnazjum 

przy  „Edukacji” Lubasz : Weronika Mula, Sebastian Orłowski i Szymon Kayzderski , nota 

bene wszyscy to byli uczniowie naszego gimnazjum. Także i w tej kategorii przyznano 

nagrody rzeczowe dla drużyn, które zajęły miejsce II i III, a zwycięska drużyna była na 

wycieczce nad morzem. Wszystkim zwycięzcom oraz uczestnikom obydwu konkursów, 

gratulujemy zdobytej wiedzy o naszej pięknej gminie. 

4) W dniu 16 czerwca br. Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. – Maciej 

Wyrwa zaprosił radnych z naszej gminy, aby obejrzeli stan infrastruktury wodno – 

kanalizacyjnej w naszej gminie. Radny mogli przekonać się, że nakłady na sieć 

wodociągową i kanalizacyjną nadal są konieczne, aby zmodernizować, a przynajmniej 

utrzymać sieci w należytym stanie technicznym. W Gminie Lubasz w ciągu minionych lat 

wykonano wiele inwestycji mających na celu zwiększenie dostępu mieszkańców do sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej. Radni mogli zobaczyć nowoczesne i w znacznym stopniu 

zautomatyzowane stacje uzdatniania wody  w Stajkowie i Sokołowie. Dla kontrastu 

można było zobaczyć stację uzdatnia wody w Lubaszu, która wymaga pilnych                               

i kosztownych prac modernizacyjnych. Kolejny obiekt wymaga jeszcze większych 

nakładów finansowych – a jest nim oczyszczalnia ścieków w Stajkowie.   Radni obejrzeli 

także składowisko odpadów w Sławienku, które obecnie przyjmuje jedynie odpady 

komunalne segregowane.  Niestety nasze składowisko nie może już przyjmować 

odpadów zmieszanych. Śmieci te zawożone są do Regionalnej Instalacji Przetwarzania 

Odpadów Komunalnych zlokalizowanej niedaleko Piły. Już się rozpoczął długotrwały 

proces rekultywacji składowiska odpadów – kwatery, w której składowane są odpady 

niesegregowane. Ostateczna decyzja co do zakresu prac i kierunku rozwoju 

infrastruktury wodno – kanalizacyjnej, czy też spraw związanych z gospodarką 
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odpadami należeć będzie do Rady Gminy Lubasz, która powinna uchwalić wieloletni 

plan rozwoju infrastruktury wodno- kanalizacyjnej. Nad tym dokumentem będziemy 

dyskutowali na następnej sesji rady.  

5) W dniach 17 i 22 czerwca odbyły się spotkania z mieszkańcami naszej gminy odnośnie 

wypracowania zrębów nowej strategii Gminy Lubasz. Strategia jest to dokument jak 

sama nazwa wskazuje o charakterze strategicznym dla rozwoju każdej gminy. To właśnie 

w nim zawarte są kierunki rozwoju gminy na kolejne lata, plany inwestycyjne. Wszystko 

to jest pochodną zdefiniowanych problemów, szans, słabych, czy też mocnych stron 

gminy. Dodać należy, iż w nowym okresie programowania funduszy unijnych na lata 

2014-2020 to właśnie ten dokument będzie jeżeli nie wymagany wprost podczas 

aplikowania o środki unijne. Na pierwszym spotkaniu przeprowadzona analizę  mocnych 

stron,  słabych stron,   szans i  zagrożeń     Analiza była swoistą „burzą mózgów”, w którą 

włączyli się uczestnicy. Kartki papieru, na których zapisywano uwagi i pomysły szybko 

zostały zapełnione. Myśli zapisane na papierze były później na spotkaniu wspólnie 

omawiane. Niekiedy dochodziło do burzliwej dyskusji, wymiany na gorąco poglądów. Na 

drugim spotkaniu w sześciu grupach tematycznych mieszkańcy zgłaszali swoje pomysły, 

które ich zdaniem wpłyną bezpośrednio na rozwój Gminy. Smuci fakt, że mało było na 

spotkaniach reprezentacji naszych wsi, a przecież to także dokument który w istotny 

sposób może wpłynąć na szanse rozwoju. Obecnie wyniki spotkań podawane są analizie. 

W ramach prac nad strategią opracowana zostanie także i przeprowadzona ankieta 

wśród mieszkańców gminy obrazująca ich oceny oraz potrzeby. Kolejne spotkania 

odbędą się już po przerwie wakacyjnej. 

6) Trwa kontrola kompleksowa gospodarki finansowej gminy za 2014 rok. Jest 

przeprowadzana przez dwuosobowy zespół kontrolny Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Zespół w Pile. Jednocześnie przeprowadzona zostanie także kontrola problemowa 

obejmująca zagadnienie inwentaryzacji w latach 2011 – 2014. Państwowa Inspekcja 

Ochrony Środowiska przeprowadza również kontrolę w zakresie wdrażania systemu 

gospodarki odpadami. O wynikach tych kontroli poinformuje po ich zakończeniu. 

7) W ubiegły piątek odbyło się kolejne spotkanie  z sołtysami. Spotkania z te stały się już 

tradycją w naszej gminie. Na spotkaniach tych strony dyskusji mogą wymienić się 

poglądami, zaproponować rozwiązania dla dobra naszej gminy. Przedstawiłem 

zebranym stopień zaawansowania zadań inwestycyjnych i remontowych w sołectwach. 
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W znacznym stopniu zadania jakie zaplanowano w funduszach sołeckich sołectw zostały 

już zrealizowane lub też są w trakcie realizacji. Inspektor  ds. infrastruktury drogowej 

Piotr Błoch przedstawił informacje odnośnie prac remontowych na drogach gminnych. 

W tegorocznym budżecie Gmina Lubasz zabezpieczyła kwotę 200.000,00 zł na bieżące 

utrzymanie dróg. Na sumę tę składają się prace związane z remontami przepustów, 

utrzymaniem zimowym dróg, ustawianiu znaków drogowych oraz prace obejmujące 

odziarnianie i profilowanie dróg. Obecnie jeżeli warunki atmosferyczne tylko na to 

pozwalają prowadzone są lub będą prowadzone prace związane z doziarnianiem                            

i profilowaniem dróg gminnych.  W naszej gminie znaczna część sieci dróg to drogi 

gruntowe, które w miarę konieczności są odziarnianie żużlem i pospółką. Drogi                           

o nawierzchni bitumicznej będą także naprawiane. Prace polegać będą na uzupełnianiu 

ubytków w nawierzchni bitumicznej. Finanse gminy pozwalają jedynie na prace mające 

na celu utrzymanie w jak najlepszym stanie istniejącej infrastruktury drogowej. Środki 

finansowe zabezpieczone w tegorocznym budżecie nie pozwalają na większą i głębszą 

modernizację stanu dróg gminnych. Kolejnym punktem spotkania była  dyskusja nad 

pomysłem odnośnie powrotu w kalendarium wydarzeń kulturalno – sportowych                 

w naszej gminie do turnieju wsi. Turniej ten cieszył się wśród mieszkańców Gminy 

Lubasz dużym zainteresowaniem, dlatego też pojawił się pomysł aby reaktywować tę 

imprezę. Bliżej o pomyśle powrotu turnieju wsi powiedziała sołtysom Pani Justyna 

Przyłucka – Gania – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu. Temat ten na razie 

pozostał otwarty celem jego przemyślenia przez sołtysów i skonsultowania z lokalnymi 

społecznościami. 

8) 18 czerwca 2015 roku w Lubaszu odbyło się Lokalne Forum Programu Równać Szanse 

„Razem dla Młodych” zorganizowane przez Stowarzyszenie Inicjatyw Niezwykłych przy 

współpracy z Polską Fundacja Dzieci i Młodzieży. W spotkaniu uczestniczyło około                      

30 osób . Celem Forum była wymiana spostrzeżeń na temat szans młodzieży z terenu 

Gminy Lubasz, podsumowanie dotychczasowych działań na rzecz młodych, wyznaczenie 

wspólnych kierunków, wymiana doświadczeń, opinii i pomysłów, a przede wszystkim 

zadaniu ważnych pytań. Spotkanie podzielone było na kilka modułów. Nad przebiegiem 

Forum czuwali trenerzy: Liliana Helwich oraz Szymon Szwed. Uczestnicy zmierzyli się                 

z wieloma tematami i wspólnie próbowali wypracować odpowiedzi na  zadane pytania. 

Następnie rozpoczęto dyskusję na temat oferty i działań prowadzonych na rzecz 
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młodych w gminie. Uczestnicy zastanawiali się, co jest przyczyną niskiej frekwencji na 

zajęciach, piknikach czy koncertach. Okazało się, że oferta skierowana do młodych 

niekoniecznie jest adekwatna do ich potrzeb. Podczas wymiany poglądów okazało się, 

że podstawowym błędem jest organizowanie przestrzeni dla młodzieży bez pogłębionej 

diagnozy przeprowadzonej wśród młodych. 

9) Tego samego dnia Ochotnicza Straż Pożarna w Kruczu miała swoje święto -  80 – tą 

rocznicę swojej działalności. Obchody zapoczątkowano mszą świętą koncelebrowaną 

przez ks. Andrzeja Drobińskiego i ks. kanonika Symplicjusza Nowaka – kapelana 

strażaków. W uroczystościach wzięli udział: Tadeusz Teterus – Starosta Czarnkowsko – 

Trzcianecki, Jacek Kwapis – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 

Czarnkowie, Stanisław Herman – Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP, Kajetan 

Karzkowiak – Prezes Zarządu Powiatowego OSP w Czarnkowie i zarazem Prezes OSP                   

w Kruczu, prezesi OSP z terenu Gminy Lubasz. Obecni byli także nasi radni z Panią 

Przewodniczącą na czele oraz  Iwona Łusiewicz – Dyrektor Szkoły Podstawowej                            

w Kruczu, Stanisław Zalewski – Nadleśniczy Nadleśnictwa Krucz. Mszę świętą uświetnił 

swoim występem Tomasz Zagórski. Po mszy uczestnicy uroczystości udali się na teren 

przy remizie OSP, gdzie druh Karzkowiak przypomniał historię straży pożarnej w Kruczu 

oraz  wręczył  odznaczenia zasłużonym członkom OSP Krucz.  My  przekazaliśmy 

strażakom z Krucza sprzęt pożarniczy, umożliwiający uzupełnienie wyposażenia                           

w związku ze staraniem jednostki do włączenia do krajowego systemu ratowniczo- 

gaśniczego .Gratulujemy strażakom z Krucza tego jubileuszu, dziękujemy za pomoc jaką 

świadczą podczas zdarzeń losowych, a także tą zwykłą codzienną pracę przy organizacji 

i ochronie imprez, organizacji imprez i festynów oraz innych działań dla lokalnej 

społeczności.  

10) W ramach zmian w strukturze organizacyjnej jednostek organizacyjnych gminy 

ogłosiłem nabór na stanowisko ds. promocji i pozyskiwania środków unijnych                            

w Urzędzie Gminy. Wsparcie tego zakresu działania gminy jest konieczne   w kontekście 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, pracami nad strategią gminy i jej realizacją. 

Oferty mogą wpływać do 29 czerwca br. 

11) W dniu 7 czerwca 2015 r. odbyły się w Kamionce gminne zawody sportowo – pożarnicze. 

Otworzył je Prezes Zarządu Oddziału Gminnego OSP dh Stanisław Herman. 

Rywalizowały  jednostki OSP: Lubasz, Stajkowo, Jędrzejewo, Kamionka, Sokołowo oraz 
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drużyna kobieca z Edukacji Lubasz w ramach OSP Lubasz . Po zakończeniu zawodów 

komisja sędziowska wyłoniła zwycięskie drużyny i Sekretarz Gminy wraz z Z-cą 

Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie Panem Adamem Kotiuszko 

wręczyli kapitanom dyplomy i podziękowania za udział w zawodach Zwycięzcami okazali 

się : I miejsce – drużyna OSP Lubasz, II miejsce – drużyna OSP Jędrzejewo, III miejsce – 

drużyna OSP Sokołowo. Gratulujemy wyników i zachęcamy do dalszych działań dla 

doskonalenia techniki. 

12) Jak zwykle miniony miesiąc obfitował w wiele wydarzeń rekreacyjno – sportowych. 

Największym wydarzeniem  był triathlon, który  po długiej, bo aż trzynastoletniej 

przewie, wrócił do Lubasza. Gmina Lubasz znana była z organizacji zawodów 

triatlonowych na dystansie olimpijskim. Ostatnie zawody odbyły się w Lubaszu w 2002 

r., teraz powracamy do tego, z czego dawniej byliśmy znani. Na starcie stanęło kilkoro 

dzieci oraz kilkudziesięciu dorosłych zawodników. Dzieci mogły sprawdzić swoje 

umiejętności w aquathlonie. Zawody obejmowały przepłynięcie dystansu 200 m na 

Jeziorze Dużym oraz bieg na odcinku 1 km. Wszystkie dzieci pokazały wolę walki i chęć 

zajęcia jak najlepszego miejsca na podium. Ostatecznie I miejsce zajął Marcel Koperski 

z Rawy Mazowieckiej, II Michał Janiszewski z Rawy Mazowieckiej, a III Wiktor Stefaniak 

także z Rawy Mazowieckiej. Z kolei wśród dziewczynek wygrała Kluadia Grzyb z Rawy 

Mazowieckiej. Dorośli rywalizowali na olimpijskim dystansie: 1,5 km pływania, 40 km 

jazdy na rowerze oraz 10 km biegu. Trzeba dodać, iż zawodnicy przyjechali z całej Polski, 

a wśród zawodników znalazł się także obywatel Wielkiej Brytanii mieszkający                              

w Poznaniu. Wśród mężczyzn klasyfikację generalną wygrał Filip Przymusiński                                  

z Poznania, II miejsce zajął Bogumił Głuszkowski z Sierosławia – miejscowości położonej 

pod Tarnowem Podgórnym, a III Adam Jaroniec także z Poznania.  Wśród kobiet w 

klasyfikacji generalnej I miejsce zajęła Anna Roszak z Poznania, II miejsce zajęła Kamila 

Przepieść z Warszawy, a III Zosia Pieszak z Tarnowa Podgórnego. Zawodnikom 

gratulujemy. W zawodach mieliśmy także akcent lubaski – startował Adam Błędzki                     

z Lubasza, który w klasyfikacji generalnej zajął 22 miejsce, a w swojej kategorii wiekowej 

– miejsce siódme. Zawody się udały , a zawodnicy nie szczędzili słów uznania.  W dniu 

06 czerwca 2015 roku w Stajkowie odbył się festyn rekreacyjny pod hasłem „Dzień 

Stajkowa”. Wieś Stajkowo dołączyła  do innych wsi w  Gminie Lubasz, które swoim 

mieszkańcom chcą ofiarować miłe chwile spędzone wspólnie z rodzinami, sąsiadami, 
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przyjaciółmi czy koleżeństwem. Imprezę tę  zapoczątkowało  ubiegłoroczne święto 

patrona gimnazjum – podpułkownika Zdzisława Orłowskiego. Organizatorem imprezy 

była rada sołecka  wsi , której pomocy udzielił samorząd gminy Lubasz oraz Gminny 

Ośrodek Kultury w Lubaszu. Uroczystość  zbiegła się z Dniem Dziecka, dlatego  jej 

częścią  były zabawy i gry przeznaczone dla  maluchów. Jeśli chodzi o obchody Dnia 

dziecka w naszej gminie, to śmiało można powiedzieć , że były one huczne. Rozpoczęła 

je wieś Kruteczek, do której dołączyły kolejne wsie Krucz, Klempicz, Sławno, Nowina. 

Największym wydarzeniem zorganizowanym z tej okazji był kolejny  IV Lubaski Festyn 

Rodzinny pod hasłem „Bawmy się razem”. Jest to przedsięwzięcie Rady Sołeckiej Wsi 

Lubasz oraz lubaskiej Parafii zorganizowane we współpracy z Gminą  Lubasz i Gminnym 

Ośrodkiem Kultury. Współorganizatorami festynu były osoby i organizacje działające na 

terenie wsi i gminy .Organizatorzy przygotowali wiele atrakcji w formie występów, 

konkursów i zabaw dla dzieci i dorosłych. Wszystkim organizatorom oraz osobom 

pomagającym serdecznie dziękujemy i życzymy kolejnych tak udanych imprez, które 

pokazują, że wspólnym wysiłkiem można wiele zrobić, z korzyścią dla wszystkich 

mieszkańców lokalnej społeczności. 

13) Jak co roku nasz ośrodek wypoczynkowy już w czerwcu cieszy się ogromnym 

zainteresowaniem mieszkańców, wczasowiczów, grup sportowych, a w związku                            

z poprawą stanu zarybienia – również wędkarzy. Organizujemy tam w tym czasie wiele 

imprez. Lubaska Noc Świętojańska rozpoczęła się Turniejem Tenisa Ziemnego dla 

najmłodszych mieszkańców gminy. W połączonej rywalizacji uczniów z klas I-III szkoły 

podstawowej, bezkonkurencyjna okazała się Agata Kołodziejczyk. Drugie miejsce 

wywalczył Julian Głowacki, na trzecim miejscu uplasował się Amadeusz Borowiak, a tuż 

za podium Stanisław Słodowy. Turniej rozpoczął się na orliku, a w wyniku nagłych 

opadów deszczu dokończony został na lubaskiej hali. Po zakończeniu tenisowych 

zmagań, na plaży rozegrano Mistrzostwa Gminy w Piłce Siatkowej Plażowej. Medale                        

i nagrody finansowe powędrowały do rąk Doriana Jarosza i Marcina Hachuja – miejsce 

I, Kamila Gacka i Krystiana Jarosza – miejsce II oraz Gracjana Dymka i Jakuba Brożysa – 

miejsce III. Wieczorem lubaska impreza miała charakter bardziej tradycyjny. Obrzęd 

świętojański, przygotował zespół Borówczanki, dzięki czemu uczestnicy mogli poczuć 

charakter kilkusetwiekowego święta. Nie zabrakło połączenia żywiołów, ognia, wody,                 

a radosną zabawę oplatały różnego rodzaju wróżby, tańce i śpiewy. Po obrzędzie, na 
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tarasie Kawiarni Relaks odbył się konkurs karaoke, a wśród uczestników rozlosowano 

bilety do kina, nagrody niespodzianki do skonsumowania na miejscu. Po kilku godzinach 

śpiewu, pokaz sztucznych ogni tradycyjnie obwieścił nastanie lata, a taras Kawiarni 

Relaks  stał się dyskotekowym parkietem dla mieszkańców i wczasowiczów. 

14) W ubiegłą niedzielę wieść o kończącym się roku szkolnym rozniosła się po terenie boiska 

przy Placu Koronacyjnym. Parafialny Zespół Caritas oraz Lubaskie katolickie 

Towarzystwo Uniwersytetów Ludowych zorganizowali piknik dla dzieci i młodzieży, 

który cieszył się wielką popularnością. 

15) Jak widać jesteśmy bardzo aktywnym społeczeństwem, a specjalizujemy się właśnie                      

w organizacji imprez integracyjnych. Na wydarzenia kulturalne też jest miejsce. 

Zapraszam państwa na jutro do lubaskiego sanktuarium na koncert muzyki „Piękny 

śpiew” zorganizowany przez pana Tomasza Zagórskiego oraz w niedzielę do ośrodka 

Portus również na piękny koncert w wykonaniu muzyków. 

Uwag, ani pytań do informacji Wójta nie zgłoszono. Następnie Przewodnicząca Rada Gminy 

powitała byłego wójta Pana Z.J., który przybył na sesję.  

Ad.2 Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2014 rok i udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Lubasz.  

Ad. 2.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Lubasz za 2014 rok 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2014 rok omówiła sekretarz gminy. Powiedziała, 

że procedura absolutorium udzielanego przez Radę Gminy dla Wójta Gminy za rok poprzedni 

obejmuje : 

1. Rozpatrzenie przez Radę Gminy sprawozdania Wójta Gminy, bilansów, łącznego 

rachunku zysków i strat oraz zestawienia zmian w funduszu. Dokumenty takie 

sporządzone za rok 2014 zostały dostarczone Państwu radnym już wcześniej.                           

W miesiącu marcu dostarczone zostało sprawozdanie opisowe, a w maju bilans, 

rachunek zysków i strat raz zestawienie zmian w funduszu.  

2. Poddanie sprawozdania  opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, co również nastąpiło, 

a Państwo radni otrzymali opinię sporządzoną przez RIO, która jest pozytywna. 
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3. Badanie sprawozdania przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy i sformułowanie wniosku o 

udzielenie absolutorium. 

4. Poddanie wniosku Komisji Rewizyjnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Procedura, o której mówiłam została w pełni wypełniona. Sprawozdanie z wykonania budżetu 

za rok 2014 zostało opracowane i przyjęte zarządzeniem Wójta Gminy z dnia  27 marca 2015r. 

Zostało ono ocenione przez RIO. Komisja Rewizyjna Rady Gminy sformułowała wniosek                    

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy i został on pozytywnie zweryfikowany przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową. W dniu dzisiejszym omawiamy te dokumenty.  

Jeżeli chodzi o budżet roku 2014 to jego plan na dzień 31.12.2014r. wynosił po stronie 

dochodów 24.103.595,65 zł zaś po stronie  wydatków 23.355.226,65 zł. Plan dochodów 

zrealizowany został  w 99,12% a plan wydatków w 97,30%, co oznacza pełną prawidłowość                    

w realizacji budżetu gminy. Na dochody budżetu Gminy ubiegłego roku składają się: 

- dochody majątkowe w wysokości 1.127.761,71 zł, 

- dochody bieżące w wysokości 22.765.110,78 zł 

Na dochody majątkowe  składają się: dochody z majątku gminy - 95.203,43zł,  dotacje unijne              

w wysokości 975.679,28zł oraz dofinansowanie inwestycji ( Market MILA) – 55.000,-zł oraz 

dotacja wojewody – 1.879 zł (zwrot FS) . Na dochody bieżące składają się : 

- dochody własne gminy – 8.864.656,06 zł.  

- subwencja ogólna – 10.170.724,00 zł 

- dotacje celowe na zadania własne i  zlecone – 3.696.135,71 zł  

- środki ze źródeł pozabudżetowych – 33.595,01 zł. 

Na dochody własne z kolei składają się : 

- dochody z tyt. Podatków i opłat lokalnych – 3.879.761,03 zł tj. 43,30% 

- udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych – 3.334.197,09 zł tj. 37,21% 

- dochody realizowane na rzecz budżetu gminy przez Urzędy skarbowe  - 161.942,32 zł tj. 1,81% 

- dochody z majątku gminy – 937.013,40 zł tj. 10,46% 
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- inne dochody – 646.945,65 zł tj. 7,22% 

Podatki i opłaty lokalne to przede wszystkim podatek rolny od osób fizycznych i prawnych                  

w kwocie 393.046,27 zł, podatek od nieruchomości osób fizycznych i prawnych w wysokości 

1.799.731,18 zł. Na podkreślenie zasługuje bardzo wysokie wykonanie tego podatku ponad       

101 % mimo istniejących zaległości w tym podatku  w łącznej wysokości 449.306,68 zł, w tym  

od osób prawnych 372.760,25zł.  -  z lat ubiegłych 253.487,29zł;  od osób fizycznych  

76.546,45zł, w tym 37.318,50 zł  z lat ubiegłych. Większość zaległości od osób prawnych stanowi 

zaległość od spółki Quidell Poland . Pozostałe podatki to podatek leśny w łącznej wysokości                   

w 2014 roku 216.287,45 zł, podatek od środków transportowych – 8.238,00 zł od osób 

prawnych oraz 71.464,00 zł od osób fizycznych. Do opłat gromadzonych w budżecie gminy 

należą oplata od posiadania psów z lat ubiegłych – 226,63 zł, skarbowa – 22.278,00zł, targowa 

– 35.068, 50 zł, miejscowa – 4.158,-zł, eksploatacyjna – 35.313,60 zł, z tyt. Zezwolenia za 

sprzedaż napojów alkoholowych – 102.765,90 zł, produktowa – 1.385,08 zł, mandaty karne – 

406.480,54 zł  (zaległości z tego tytułu na koniec roku wyniosły 126.138,35 zł w tym 36.233,35 

zł z lat ubiegłych), z tytułu opłaty śmieciowej – 746.729,90 zł ( stan zaległości na koniec roku 

wyniosły 52.183,70 zł w tym 8.643 zł za rok 2013), opłata za zajęcie pasa drogowego                                 

w wysokości 36.587,98 zł. Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych  były wyższe od 

zaplanowanych na początku 2014 roku o kwotę 36.355,-zł. Z podatków realizowanych na rzecz 

budżetu gminy przez urzędy skarbowe zrealizowano 151.677,54 zł z podatku od czynności 

cywilno- prawnych. Brak wykonania z karty podatkowej z bardzo dużymi zaległościami 

wynoszącymi 10.930,-zł. Podatek od spadków i darowizn – 10.224,78zł. Na dochody z majątku 

gminy składają się sprzedaże mienia – w ubiegłym roku uzyskano 85.899,44 zł w tym 7.414,24 

zł ze sprzedaży ratalnej, sprzedaże pozostałych  składników majątkowych – 7.738,03 zł, wpływy  

z przekształcenia wieczystego użytkowania – 1565.96 zł oraz dochody z najmu i dzierżawy – 

841.809,97 zł. Na subwencję ogólną składają się natomiast dwa składniki – subwencja 

oświatowa – 6.787.970,00zł oraz subwencja wyrównawcza – 3.382.754,00 zł. Dotacje celowe 

przeznaczone były w 2014 na pomoc społeczna w łącznej wysokości 2.204.846,56 zł, zwrot 

podatku akcyzowego – 462.851,42 zł, zadania zlecone z zakresu USC – 64.601,00 zł, wybory do 

parlamentu europejskiego – 12.670,00 zł oraz wybory do rad gmin – 52.500,00zl a także na 

podręczniki dla uczniów – 9.699,95 zł. Na dofinansowanie zadań własnych otrzymaliśmy  

129.168,-zł na stypendia dla uczniów, 85.684,13 na zasiłki i pomoc w naturze, 120.762,85-zł na 
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zasiłki stałe, dożywianie – 65.800,-zł,  dotacja przedszkolna – 356.351,-zł. Na dofinansowanie 

projektów ze środków unijnych wpłynęło łącznie 993.548,76 zł z tego 773.566,74 zł z WRPO na 

kanalizację Goraja, 138.178,00 zł z PROW na modernizacje centrum rekreacyjnego II etap, 

10.483,34 zł na plac zabaw w Kruteczku, 15.262,10-zł na boisko sportowe w Kruczu, 25.000,-zł 

na urządzenie przestrzeni przy świetlicy w Lubaszu, 17.869,48 na remont świetlicy    w 

Jędrzejewie – 13.189,10 zł na plac zabaw przy świetlicy w Prusinowie. 

Struktura wydatków budżetowych jest następująca : 

- wydatki na zadania bieżące – 95,57% 

- wydatki na zadania majątkowe – 4,43%. 

 Z ogólnej kwoty wydatków bieżących przeznaczono : 

- na wydatki jednostek budżetowych – 16.383.761,22% w tym na wynagrodzenia i pochodne – 

9.715.854,25 zł , a na realizację statutowych zadań – 6.667.906,97 zł, 

- na dotacje udzielone z budżetu gminy – 1.707.782,79 zł 

- na świadczenia na rzecz osób fizycznych – 3.080.756,38 zł 

- na obsługę długu gminy – 400.971,14 zł 

- na programy realizowane z udziałem środków unijnych – 145.308,98 zł. 

Dotacje udzielone z budżetu gminy w 2014 roku przeznaczone były dla jednostek sektora 

finansów publicznych w wysokości 1.035.375,32 zł oraz dla jednostek spoza tego sektora                      

w wysokości 672.407,47 zł. W ramach dotacji dla sektora finansów publicznych udzielono 

dotacji podmiotowej dla GOK i biblioteki w łącznej wysokości 920.500,-zł, dotacji celowych dla 

niepublicznego przedszkola Leśne Skrzaty w Czarnkowie w wysokości 106.767,99 zł                       

(dotacja udzielana dla miasta Czarnków), na warsztaty terapii Zajęciowej (przez powiat) – 

4.603,20 zł, partycypacja w kosztach usuwania azbestu przez powiat – 720,13 zł, koszty 

utrzymania Izby Wytrzeźwień – 2.784,00 zł. W ramach dotacji dla sektora niepublicznego 

udzielono dotacji podmiotowej dla Edukacji Lubasz w wysokości 535.353,87 zł, dotacji dla klubu 

RADWAN Lubasz – 75.000,-zł, na ochronę zabytków ( kościół) – 15.000,-zł, dla LKT na budowę 

placu zabawa – 25.000,-zł, na pokrycie kosztów przydomowych oczyszczalni – 9.529,40 zł, do 

Spółki wodnej – 10.000,-zł , dla OSP Lubasz – 2.524,20 zł. 
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 Największą pulę wśród wydatków bieżących stanowią wydatki oświatowe (ponad 45% 

wydatków), następnie wydatki na pomoc społeczną ( ponad 14%) oraz na administrację 

niespełna 15%.  Wydatki bieżące pozwalały na finansowanie zadań związanych z realizacja 

obowiązkowych zadań własnych gminy takich jak :  

- bieżące utrzymanie dróg gminnych – 397.618,27 zł, 

- utrzymanie zasobów komunalnych gminy ( budynki komunalne ) – 121.837,44 zł 

- nakłady na gospodarkę nieruchomościami (przygotowanie nieruchomości do sprzedaży, 

opracowania planistyczne  i opłaty z tyt. Trwałego wyłączenia gruntów nad jeziorem pod drogi) 

– 81.652,72 zł 

- utrzymanie administracji Urzędu Gminy – 2.892.967,79 zł 

- promocję gminy – 67.578,31 zł 

- koszty Rady Gminy -  90.951,27 zł 

- ochrona przeciwpożarowa – 109.749,75 zł  

- na funkcjonowanie straży gminnej – 69.147,81 zł 

- szkoły podstawowe – 4.011.526,90 zł w tym ponad 82% na wypłatę wynagrodzeń                                    

i pochodnych 

- przedszkola – 1.680.942,97  zł , 

- gimnazjum w Lubaszu – 2.145.253,26 zł 

- dowożenie uczniów do szkół – 321.227,03 zł 

- utrzymanie GZOSiP – 500.060,23 zł 

- oprowadzenie stołówki szkolnej – 179.985,63 zł 

- przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii – 103.002,03 zł 

- pomoc społeczną – 943.738,71 zł, 

- pomoc materialna dla uczniów – 161.460,00zł 

- dopłatę gminy do 1 m3 ścieków i wody – 706.752,66 zł 
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- gospodarka odpadami – 943.387,97 zł, 

- oczyszczanie wsi – 66.460,36 zł 

- utrzymanie zieleni – 29.121,61 zł 

- utrzymanie schroniska dla zwierząt – 84.308,25 zł 

- oświetlenie ulic i placów – 252.563,41 zł 

- na finansowanie zadań bieżących w ramach Funduszu Sołeckiego – 164.948,36 zł 

W 2014 roku zrealizowano dwa projekty unijne tzw. remontowe – remont świetlicy                                

w Jędrzejewie – 23.220,97 zł oraz remonty świetlic w Sokołowie, Kamionce Kruteczku -

122.088,01 zł. Ponadto z budżetu gminy wykonano remonty świetlic w Kruteczku, Stajkowie, 

Jędrzejewie i Prusinowie – 37.682,41 zł. W 2014 roku wykonano kamień pamiątkowy 

poświęcony ppłk Zdzisławowi Orłowskiemu w Stajkowie. Uroczystość z tym związaną zamknęła 

się kwota 11.939,00 zł. Na rekonstrukcje zrzutu spadochronowego w Sokołowie wraz z 

wykonaniem tablicy pamiątkowej przeznaczono 7.569,50 zł. Zrealizowano następujące zadania 

inwestycyjne : 

- przebudowa kanału lubaskiego – 195.856,38 zł 

- budowa chodnika w Prusinowie – dotacja dla powiatu – 14.760,-zł 

- budowa ulicy Poprzecznej w Lubaszu – 294.547,61 zł 

- budowa ścieżki spacerowej w Jędrzejewie – 125.175,57 zł 

- utwardzenie placu przy świetlicy w Lubaszu – 65.274,45 zł 

- wykonanie parkingu w Lubaszu – 67.891,82 zł 

- projekt unijny urządzenia przestrzeni przy świetlicy w Lubaszu – 53.120,-zł 

- wykonanie szamba i przyłączy w Klempiczu – 28.035,37 zł 

- gazyfikacja wsi Lubasz – 1.965,-zł 

- podwyższenie kapitału zakładowego w spółce – 88.500,-zł-  

- plac zabaw w Prusinowie – 20.281,47 zł-  
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- instalacja klimatyzacji w świetlicy w Sokołowie – 11.104,95 zł 

Przychody budżetu Gminy w 2014 roku stanowiły kwotę 525.713,00zł.  Zaciągnięto pożyczkę na 

remonty świetlic wiejskich w BGK – 85.713 zł , na przebudowę dróg gminnych i kanału 

lubaskiego w łącznej wysokości 440.000,-zł.  Rozchody budżetu Gminy stanowiły kwotę 

1.544.015,00 zł i składają się na nie spłaty zaciągniętych wcześniej kredytów i pożyczek. Łączna 

kwota spłaty rat i odsetek stanowi 8,14% wykonanych dochodów , a z wyłączeniem spłat 

pożyczek unijnych – 4,63 %. Dopuszczalny ustawą wskaźnik wynosi 6,59 %. Łączne zadłużenie 

gminy na koniec roku 2014 wynosiło11.900.789,63 zł i stanowi 49,81% uzyskanych dochodów. 

Ad. 2.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2014 rok 

Następnie Sekretarz Gminy przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Powiedziała, 

że jest ona pozytywna z jedną uwagą, a mianowicie jest to uwaga dotycząca tego, że zdaniem 

Składu Orzekającego regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu niedostatecznie opisane 

zostały zmiany w planie wydatków przeznaczonych na realizacje zadań projektów unijnych. 

Uwaga taka została sformułowana, ale nie stanowi ona jakiegokolwiek naruszenia przepisów 

prawa w zakresie dyscypliny finansowej.    

Ad. 2.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zabierając głos powiedział, że Komisja Rewizyjna na swym 

posiedzeniu w  dniach  30 marca   i 21 maja  br. rozpatrzyła sprawozdanie finansowe  za 2014 

rok  wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacje o stanie 

mienia komunalnego. Komisja Rewizyjna dokonała analizy, omówiła sprawozdanie finansowe z 

wykonania budżetu, sprawozdanie jednostek i wyników kontroli przeprowadzonej przez 

Komisję Rewizyjną w 2014 roku,  jak również zapoznała się z opinią Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Komisja Rewizyjna dokonała analizy wykonania budżetu i 

wnioskuje o  udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz za                       2014 rok.  

Ad.2.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz z tytułu wykonania 

budżetu za 2014 rok 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz 

o udzielenie Wójtowi Gminy Lubasz absolutorium z tytułu wykonania budżetu za    2014 rok  na 

podstawie stosownych przepisów wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz z wykonania budżetu za            

2014 rok jest należycie uzasadniony.  

Ad. 2.5.dyskusja nad sprawozdaniem 

Marek Wicher powiedział, że na sali jest były  wójt Z.J., który realizował część budżetu, dlatego 

może chciałby zabrać głos.  

Pan Z.J. stwierdził, że może najpierw wypowiedzą się radni bo jest dyskusja nad sprawozdaniem, 

a on może na samym końcu.  

Józef Cichorek –stwierdził, że budżet został dobrze wykonany i prawidłowo. Potwierdza to 

opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej, dlatego jako Przewodniczący  

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska wnosi o zatwierdzenie sprawozdania                       

i udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy.  

Magdalena Janc - Węglewska stwierdziła, że radni na bieżąco byli informowani i zaznajomieni z 

wykonaniem budżetu i poprawkami do niego. Zaznajomili się też ze sprawozdaniem Komisji 

Rewizyjnej i głos w tej dyskusji był zabrany w trakcie wspólnego posiedzenia komisji Rady 

Gminy. Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem,(które radni otrzymali w stosownym czasie) który 

to dokument jest rzetelny i zgodny z prawem wnioskuje w imieniu swoim i całego składu Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych o przyjęcie sprawozdania i udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz.  

Andrzej Buśko - Komisja Rozwoju Gospodarczego nie wnosi zastrzeżeń do wykonania budżetu 

za 2014 rok, dlatego jako Przewodniczący tej komisji wnoszę o zatwierdzenie sprawozdania               

i udzielenie absolutorium Wójtowi. Na wspólnej Komisji mieliśmy okazję szczegółowego 

zapoznania się z realizacją budżetu za 2014 rok. Otrzymaliśmy też opinie, które są pozytywne, 

dlatego zatwierdzenie sprawozdania jest uzasadnione.  
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Jacek Michalak zapytał, czy – mając na uwadze, że zadłużenie gminy wynosi 11.900.000 zł,              

a obsługa około 400 tys. zł -  czy  jest możliwość negocjacji z bankami obniżenia spłaty obsługi 

zadłużenia, odsetek. Inflacja na dziś to prawie 0%, dlatego  czy istnieje możliwość obniżenia 

odsetek od kredytów? 

Sekretarz Gminy – jeżeli chodzi o spłatę kredytów  i kwotę zadłużenia to praktycznie co rok 

prowadzone są negocjacje. Natomiast kwota odsetek uzależniona jest od tego jak ustalona 

została w umowie  i nie ma możliwości renegocjacji warunków dotyczących odsetek. Jest 

możliwość renegocjacji, z czego skorzystaliśmy już dwukrotnie odnośnie rat spłaty kredytów, 

czyli same raty. Skutkuje to tym, że wydłużamy sobie, bądź przesuwamy spłatę na lata,                        

w których zachowany zostanie indywidualny wskaźnik spłaty zadłużenia. Wielokrotnie już 

mówiłam, że z jednej strony jesteśmy bardzo bogaci, a z drugiej bardzo biedni. Bardzo bogaci 

bo 24 mln dochodów, dla takiej małej gminy to naprawdę sukces, ale przy tak dużych środkach 

przy stanie konta, który bezpośrednio gwarantuje realizację każdego zadania nie korzystamy 

(nie korzystaliśmy w ubiegłym roku z debetu- mamy zawsze plus na koncie) z kredytów na 

inwestycję bo ten indywidualny wskaźnik, o którym tutaj mówimy jest zagrożony. W związku                    

z powyższym musimy przealokować tak środki w  budżecie, żeby móc podnieść sobie wskaźnik 

spłaty. Dlatego mając możliwość (obecnie 48% zadłużenia w stosunku do 60% to mało) nie 

możemy wziąć kredytu bo nie możemy go spłacać, a i tak korzystamy z pewnej prolongaty                   

w spłacie, który zaciągnęliśmy w roku ubiegłym.  

Pan Z.J. – zabierając głos stwierdził, że to sesja szczególna. Zaznaczył, że większość czasu 

minionej kadencji, jak i poprzedniego roku to także jego praca dzisiaj oceniana. Stąd jego 

obecność na sesji, by oprócz cyfr przedstawić swoją ocenę tego ostatniego roku.  Szanowni 

Państwo 2014 rok to taki rok szczególny bo to rok w którym kończyły się zadania ze środków 

unijnych.  Było tego sporo w naszej gminie i dlatego często na tej Sali z poprzednia rada 

sprzeczaliśmy się dość mocno, często wręcz brutalnie, ale sprzeczaliśmy się o sprawę – nie 

miedzy sobą. W wyniku tego pojawiło się w tej gminie wiele dobra. Po pierwsze wszystkie 

zadania przyjęte przez mojego poprzednika, przez poprzednia radę  zostały kontynuowane                     

i zrealizowane bo obowiązkiem następnej władzy – jest ciągłość władzy, jej zachowanie i to co 

Wójt mówił strategia to właśnie to. Każda władza przychodząca realizuje zadania poprzedników 

i swoje. Jednym z takich największych zadań w tym roku omawianym to zakończenie kanalizacji. 
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Było to zadanie trzyetapowe – Górczyn, Osiedle Gorajskie i Goraj.   To zadanie jako największe 

z inwestycyjnych zostało właśnie zakończone. To jest właśnie to czym mamy się chwalić, jak 

takie zadania powinno się realizować, ponieważ po jego zakończeniu prawie 100% osób 

przyłączyło się do kanalizacji, dzięki czemu osiągnęliśmy efekt ekologiczny zakładany z tych 

środków. Jako jedyna gmina w Wielkopolsce taki efekt osiągnęliśmy, a to dlatego, że 

wykorzystaliśmy parę możliwości i trzeba było podjąć kilka trudnych decyzji w sprawie opłat 

przyłączeniowych i udało się. Wójtowie i burmistrzowie innych gmin pytali jak to możliwe, 

ponieważ u nich przyłączyło się 7,10,12%, a u nas 97% mieszkańców, ale to jeden z tych 

sukcesów. Nastąpiła modernizacja wielu świetlic – w Prusinowie, Jędrzejewie, Kamionce, 

Sokołowie, Kruteczku i inne -  były planowane tylko cząstkowe remonty, ale poszliśmy dużo 

dalej i musze powiedzieć, że te świetlice zostały dofinansowane w dużo większym zakresie 

(najwięcej skorzystała Kamionka – dzisiaj jest jednym z piękniejszych obiektów). 

Zwodociągowaliśmy w końcu Klempicz, która to wieś była ostatnia, która nie miała sieci 

wodociągowej. Sukcesem było również to (Wójt mówił o drogach gruntowych), że trzykrotnie 

zwiększyliśmy nakłady na drogi i to głownie dzięki funkcjonowaniu Straży Gminnej bo to ona 

zarobiła. Rozpoczęto budowę rowów parujących – to taka próba na Osiedlu Gorajskim, aby się 

ratować. Wszyscy pamiętają co się wydarzyło na początku kadencji. Po ulewie wszystkie rowy 

zawiodły bo gospodarka odwodnieniowa była zaniedbana, a w rowach rosły drzewa. Te rowy 

parujące mogą pomóc, a przede wszystkim tam, gdzie występuje największe zagrożenie. Wtedy 

było to Jędrzejewo, które ucierpiało najbardziej.  Powstało szereg placów zabaw i to w całej 

gminie. W ten oto sposób poprawiamy warunki dzieciom po zajęciach szkolnych. Zbudowaliśmy 

w końcu pierwsza na Górczynie drogę i muszę powiedzieć, że przygotowywałem środki na drugą 

(nie wiem gdzie one są, ale to prawie 300tys.) Dzisiaj Lubasz jest niezadowolony, że kosztami 

nierozwiązanej oświaty głównie obciążana jest wieś i dlatego proszę byście radni mieli to na 

uwadze. I w końcu zrekultywowano jezioro. Zabezpieczałem środki w tegorocznym budżecie na 

dalszą rekultywację bo to proces długotrwały.  Chce Państwa doinformować, że ten proces, 

który nastąpił – zakupiliśmy aerator ze środków unijnych, który ma pomagać przyrodzie, a nie 

ją zastępować, gdzie należało wpuścić rybę drapieżną bo biała przeszkadzała to teraz trzeba 

proces odwrócić bo białej ryby (o czym mówił radny) nie będzie. Dzisiaj trzeba pójść dalej                  

w tym kierunku – odławiać trzeba drapieżcę, a zarybiać rybą białą. Proszę radnych byście 

zwrócili na to uwagę. Wybudowaliśmy pierwszy odcinek ścieżki nad jeziorem, a także podjąłem 

uzgodnienia i decyzję wraz z burmistrzem Czarnkowa i starostą o budowie ścieżek   w gminie                 
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z Czarnkowa poprzez Pianówkę i dalej. Proces ten się toczy i z tego co słyszę jest realizowany               

z czego bardzo się cieszę i za co chciałbym podziękować. Pozostało sporo projektów, które                   

w tamtym okresie udało mi się opracować projekt: na budowę molo nad jeziorem, modernizacji 

stołówki i amfiteatru  i bardzo daleko zaawansowanym projekcie budowy straży i domu kultury 

w Lubaszu- łącznie. Dlatego też próbując patrzeć dalekosiężnie próbowaliśmy utwardzić ten 

plac przed strażą. Z kolei ta modernizacja i utwardzenie pozwoliła na przeprowadzenie tam 

targowiska, a to z kolei pozwoliło na wybudowanie marketu. Te wszystkie działania to też 

zdecydowany sukces. Natomiast dzisiaj trzeba pójść dalej, to jest Państwa zadanie. Chciałbym 

jeszcze powiedzieć o kilku takich fajnych rzeczach, które się zdarzyły, a to pełna 

termomodernizacja tego chociażby obiektu Urzędu Gminy. Nie zatrzymaliśmy się. Po 

wydarzeniach pogodowych, które spowodowały perturbacje w szkołach z dziećmi z ich 

dowozem i odwozem  udało nam się zapewnić ciągłość w dostawie energii  i dzisiaj już szkoły 

posiadają własne źródła na wypadek takich katastrof. To też osiągnięcie, które zabezpiecza 

nasze szkoły na różne wypadki, które oby się nie zdarzały. Bardzo istotnym osiągnięciem jest 

tak znaczne osiągnięcie dochodu Gminnego Ośrodka Kultury. Chcę powiedzieć, że ostatni rok              

i dwa poprzednie w mojej kadencji,  po raz  pierwszy w historii tego ośrodka  przyniósł takie 

dochody i życzę, żeby tak dalej było bo świadczy to o tym, że ta działalność szła we właściwym 

kierunku. Nie inaczej też mogę powiedzieć o naszym Gminnym Zakładzie Komunalnym, który 

jak wynika (dopatrzyłem się w dokumencie) zakończył rok   z zyskiem. Dla tak krótkiego okresu 

działania to tylko pogratulować kierownictwu i oby tak dalej. Ogólnie rok zakończył się 

nadwyżką budżetową co słyszeliśmy i redukcją zadłużenia. Jest to dobry sygnał bo w tej chwili 

(Sekretarz mówiła - z jednej strony jest dobrze, a z drugiej źle) dochody budżetu będą się 

zmniejszać, bo o środkach unijnych się tylko mówi. Myślę, że nie wcześniej jak za dwa lata się 

pojawią, ale trzeba być czujnym. Dobrze, że pojawia się tutaj takie stanowisko, na które 

ogłoszony został już konkurs ds. marketingu i poszukiwania tych środków – Pani L. będzie 

dobrym fachowcem. Na koniec – wszystkim tym, którzy ze mną współpracowali, przede 

wszystkim sołtysom (bo oni są tutaj w większości z tamtej ekipy, Państwo radni nie wszyscy ze 

mną współpracowali) chciałbym bardzo serdecznie podziękować.  Był to okres trudny, ale 

wszystko co robiłem, łącznie z własnym majątkiem poświęciłem w najlepszym tego znaczeniu 

gminie. Dlatego myślę, że jeżeli tą drogą pójdziemy to jesteśmy wstanie fajnie tą gminę 

rozwijać. Tutaj sprzeczajcie się ile się da, ale sprzeczajcie się  o sprawę, a nie między sobą. Ja 

dzisiaj jako osoba prywatna jestem – patrzę – czytam    i obserwuję i od czasu do czasu będę się 
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tutaj u Państwa pojawiał licząc na to, że będziecie mieli jeszcze większe sukcesy jak poprzednia 

rada. Dziękuję Pani Przewodniczącej za udzielenie mi głosu, Panu Wójtowi i Państwu za 

współpracę.   

Wójt Gminy ustosunkowując się do wypowiedzi powiedział, że ostatnie słowo mówi zawsze 

wójt i dlatego zabiera głos. Następnie podziękował Panu Z. za  podzielenie się swoimi 

refleksjami. Zaznaczył jednak, że podsumowanie 4 lat to jednak nie to miejsce i nie ten czas. 

Natomiast zgadza się – że do 18  czerwca ub.r.  był wójtem  i to pewien jego wkład w realizacji 

budżetu za co serdecznie gratuluje i dziękuje. Stwierdził, że niektóre informacje są troszeczkę 

dziwne i  rozbieżne  – nie wycofaliśmy środków na rekultywację Jeziora Dużego, a nawet zostały 

dołożone, są w budżecie Gminnego Ośrodka Kultury. Znalazły się nawet dodatkowe środki na 

zarybianie jeziora. Po rozmowie z wędkarzami i zarządem pilskim, zgodnie z operatem 

opracowanym dla tego jeziora będziemy wspierali Polski Związek Wędkarski  i Koło Rybackie. 

Proszę się nie martwić i nie denerwować – wszystko jest na dobrej drodze.  Tak samo jeżeli 

chodzi o Gminny Ośrodek Kultury – o tą dziedzinę wypoczynku  - przychody wyniosły 180 071,83 

zł przy kosztach -  204.407,83 zł. Tam były oczywiście pewne zobowiązania z poprzednich lata -  

trzeba było pokryć, dokonać wykupu, zakupu itd. co jednak nie zmienia faktu, że wynik jest 

minusowy. Dogłębnie analizujemy i szczerze przekazujemy wyniki radzie, która podejmuje 

decyzje odnośnie dalszego rozwoju ośrodka. Tak samo jeżeli chodzi o naszą spółkę Gminny 

Zakład Komunalny. Jest nam wszystkim w interesie, by ta jednostka bardzo się rozwijała. Mamy 

obecnie kontrolę, to co wcześniej mówiłem – pewnie tak różowo się nie skończy. Dzisiaj jestem 

po rozmowie z inspektorem i jest wiele zaległości, które musimy nadrobić (nie szukamy 

winnych, nie wskazujemy) i tak jak Pan powiedział jest ciągłość władzy i musimy się tym 

problemom postawić i je rozwiązać o czym będę informował. Z tego miejsca chciałbym bardzo 

gorąco podziękować Panu Z. za to półrocze, do 18 czerwca. Następnie od 05 sierpnia (nie ma 

go wśród nas) pełniący funkcję wójta Pan A.G. i od 08 grudnia rozpocząłem pracę ja. Chciałbym 

podziękować za wypełnienie tych obowiązków związanych z realizacją budżetu 2014 roku, 

chciałbym bardzo gorąco podziękować wszystkim pracownikom Urzędu Gminy na czele z Panią 

Sekretarz i nieobecną dzisiaj Panią Skarbnik   i obecną Wice-skarbnik i wszystkim bez wyjątku. 

Także sołtysom, bo to Wy Państwo jesteście i byliście strażnikami realizacji funduszu sołeckiego  
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oraz wszystkim członkom rad sołeckich                                                                             

  

Ad. 2.6.podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubasz za 2014 rok 

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – za – jednogłośnie (głosowało 15 obecnych na sali radnych)  

Uchwała Nr XI/71/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad. 2.7.podjęcie uchwały w sprawie absolutorium 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Lubasz za 2014 rok. 

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – za – jednogłośnie (głosowało 15 obecnych na sali radnych)  

Uchwała Nr XI/71/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Po podjęciu powyższych uchwał Przewodnicząca Rady Gminy  złożyła Wójtowi życzenia                      

i kwiaty. Następnie Sekretarz Gminy na ręce Wójta Gminy złożyła kwiaty i podziękowania dla 

Pani Skarbnik Gminy,  nieobecnej na sesji, a której wkład w realizację budżetu był bardzo duży.  

Wójt Gminy zabierając głos podziękował za udzielenie absolutorium. Powiedział, że jest to dla 

niego sesja szczególna i wyjątkowy moment – od ślubowania jeden z ważniejszych  momentów. 

Jeszcze raz podziękował wszystkim – nieobecnej Skarbnik Gminy, Wice- skarbnik, Pani 

Sekretarz, wszystkim sołtysom, radom sołeckim i wszystkim pracownikom Urzędu Gminy.                 

I duże podziękowania przekazał  w kierunku Pana J.Z. i wszystkich kierowników jednostek 

budżetowych.   
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Ad.  3. Analiza wyników sprawdzianu  szóstych klasach szkół podstawowych oraz egzaminu 

gimnazjalnego.  

Temat omówiła Sekretarz Gminy.  Wyniki są zadawalające, ale i takie nad którymi należy się 

zastanowić, wyciągnąć wnioski i  popracować, aby w roku przyszłym były lepsze. Wśród szkół 

podstawowych najwyższy wskaźnik otrzymała Szkoła Podstawowa w Miłkowie.  Na ręce Pani 

Dyrektor składam podziękowania i gratulacje dla całego grona pedagogicznego za 

przygotowanie dzieci w taki sposób, że takie wyniki osiągnęły, a mianowicie: 

 

Drugie miejsce w naszej gminie zajęła Szkoła Podstawowa w Lubaszu z następującymi wynikami:  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Lubasz  

 

I część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 67,76 % 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 69,35 % 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 66,18 % 

II część Język niemiecki 70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 69,05 % 

Przed szkołą na pewno praca w kierunku podwyższenia, ale trzeba powiedzieć, że wyniki 

satysfakcjonujące.  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Miłkowo  

 

I część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 76,66 % 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 77,57 % 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 75,70 % 

II część Język niemiecki 70% 67,60% 66,03 % 69,81 %                        82,85 % 
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Trzecie miejsce zajęła Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie. Nie chodzi może o samą tą 

klasyfikację, ale jak dzieci zostały  przygotowane do życia bo ten wynik właśnie obrazuje w jaki 

sposób są przygotowane do następnego etapu. Szkoła w Jędrzejewie osiągnęła następujące 

wyniki:  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Jędrzejwo 

 

I część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 64,4 % 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 70,3 % 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 58,2 % 

II część Język niemiecki 70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 70,3% 

Sekretarz Gminy poprosiła Dyrektora, by podziękował radzie pedagogicznej i rodzicom za 

przygotowanie dzieci do sprawdzianu, ale stwierdziła,  że przed szkołą jeszcze dużo pracy.  

Ostatnia szkoła to Szkoła Podstawowa w Kruczu, która uzyskała następujące wyniki:  

 Kraj Województwo Powiat Gmina  PSP Krucz 

 

I część 

Ogółem 67 % 65,02 % 62,46 % 66,01% 53,64 

Język polski 73 % 70,57 % 68,34 % 69,81 % 65,07 

Matematyka 61 % 59,18 % 56,30 % 61,94 % 42,22 

II część Język niemiecki 70% 67,60% 66,03 % 69,81 % 60,2% 

   

Sekretarz powiedziała, że na wynik tego sprawdzianu wpływ ma wiele czynników i nie można 

mówić tutaj tylko o porażce bo roczniki uczniów są różne. Na względzie trzeba mieć również 

to otoczenie, z którym się współpracuje. Nauczycielom należą się podziękowania, ale przed 

nimi naprawdę dużo pracy.  
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Jeżeli chodzi o wynik testu gimnazjalnego to radni go  otrzymali, ale nie jest on zanalizowany 

bo na to będzie czas w sierpniu. Teraz podam tylko czyste wyniki. Test składa się z trzech 

części   i tak: 

 

  Wynik 

Szkoły 

% 

Wynik 

Gminy 

% 

Wynik 

Powiatu 

% 

Wynik 

Województwa 

% 

Wynik 

okręgu 

% 

Wynik 

Kraj % 

Część humanistyczna 

język polski 55,94 49,41 56,19 59 58,85 62 

historia i 

wos 
59,22 55,66 59,48 63 62,36 64 

Część 

matematyczno- 

przyrodnicza 

matematyka 44,62 39,36 44,57 47 46,32 48 

przedmioty 

przyrodnicze 44,32 40,59 45,70 49 48,70 50 

Język obcy 

język 

niemiecki 

poziom 

podstawowy 

55,78 42,37 51,68 55 55,81 

 

57 

język 

niemiecki 

poziom 

rozszerzony 

24,70 19,43 32,88 35 36,29 

 

41 

język 

angielski 

poziom 

podstawowy 

55,33 55,57 62,36 65 65,12 

 

67 

język 

angielski 

poziom 

rozszerzony 

67,75 67,89 48,33 47 47,94 

 

48 

 

Następnie Sekretarz Gminy poprosiła Panią Dyrektor, by przekazała gronu pedagogicznemu                 

i rodzicom podziękowania za taki wynik. Stwierdziła, że przed gimnazjum długa droga, ale rok 

rokowi nie jest równy.  

Pytań, ani uwag nie zgłoszono i Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego punktu 

obrad.  
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Ad. 4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

4.1. przyjęcia Regulaminu Gminnego Placu Zabaw  

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Zgodnie z przepisami  ustawy o samorządzie 

gminnym Rada Gminy może wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu 

korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Place zabaw, 

zlokalizowane na terenach gminnych, stanowią takie właśnie obiekty użyteczności publicznej. 

Są one kompleksowo wyposażane w urządzenia zabawowe i pełnią funkcję rekreacyjno – 

wypoczynkową dla dzieci i młodzieży. Wprowadzenie regulaminu korzystania z placów zabaw 

ma na celu ustalenie zasad właściwego korzystania z urządzeń zabawowych, a co za tym idzie 

zapewnienie bezpieczeństwa ich użytkowników.     

Paweł Strawa poprosił, aby do wyszczególnionych numerów telefonów dopisać jeszcze numer 

alarmowy 112. 

Głosowanie za poprawką  – jednogłośnie (głosowało 15 obecnych radnych) 

Więcej uwag nie zgłoszono 

Głosowanie nad całą uchwałą – Za – jednogłośnie (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XI/73/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  4.2. upoważnienia Wójta Gminy Lubasz do zawarcia umowy dzierżawy na okres 30 lat działki 

226/2 i 226/3 położonych w Lubaszu  

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Działki o nr 226/2 oraz 226/3 położone są                               

w Sławienku, w obrębie geodezyjnym Lubasza i stanowią teren składowiska odpadów 

komunalnych, które na dzień dzisiejszy zgodnie z Planem Gospodarki Odpadami Województwa 

Wielkopolskiego wyznaczone zostało na instalację zastępczą. Przepisy ustawy o odpadach 

wskazują, że prowadzącym składowisko odpadów nie może być jednostka sektora finansów 

publicznych, ale utworzone przez nią  przedsiębiorstwo. Gmina Lubasz utworzyła spółkę                   

z ograniczoną odpowiedzialnością Gminny Zakład Komunalny w Lubaszu, któremu powierzyła 

zadania  z zakresu gospodarki odpadami. Okres poeksploatacyjny składowiska na Sławienku 
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wynosi 30 lat. W związku z powyższym istnieje konieczność posiadania na taki okres czasu tytułu 

prawnego do prowadzenia składowiska przez gminną spółkę komunalną.      

Uwag, ani pytań nie zgłoszono 

Głosowanie  – Za – jednogłośnie (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XI/74/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4.3. zmian w budżecie 

Proponowane zmiany w budżecie omówiła Sekretarz Gminy. Zmiany dotyczą: 

W zakresie dochodów : 

1)  zwiększenie z tytułu planu dotacji celowej w dz.852 rozdz.85295 par.2030 o kwotę 

12.600 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach 

wieloletniego programu wspierania gmin w zakresie dożywiania” Pomoc państwa                        

w zakresie dożywiania” ustanowionego uchwałą nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 

grudnia 2013r. – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego, 

2) darowizna na organizację Dnia Dębego   -  750 zł   ( Firma DORA Metal Czarnków – 600 

zł, BS Czarnków – 150 zł).  

3) darowizna na rzecz  organizacji imprezy kulturalno-sportowej pn.”Dni Lubasza” od 

firmy Eurocape Poland Warszawa – kwota 8.000,00 zł 

4) zwiększenie planu dotacji celowych w dziale 801  o kwotę łącznie 55.061,72 zł, z tego         

      rozdz.80101 par 2010   - 34.747,37 zł, 

      rozdz.80110 par.2010   - 18.899,50 zł, 

      rozdz.80150 par.2010   -   1.414,85 zł  

      z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub   

      ćwiczeniowe – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.127.2015.3  

      z dnia 22.06.2015 r., 

5)  wpłata od ubezpieczyciela STU ERGO HESTIA SA SOPOT gwarancji     

       zabezpieczającej wykonanie robót  termomodernizacji obiektów użyteczności   

       publicznej, budynki szkół –Szkoła  Podstawowa Lubasz (dłużnik Zakład Budowlany    
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      Z.O.)  kwoty 3.194,32  zł z przeznaczeniem na usunięcie usterek  przecieku dachu.  

W zakresie Wydatków:     

1) zmiana w zakresie rozdz.75412 –Ochotnicze Straże Pożarne- zabezpieczenie limitu                           

      wydatków na dotację  dla OSP Krucz  ( wniosek jednostki)  na dofinansowanie     

      zakupu aparatu oddechowego z sygnalizatorem bezruchu – 2.400 zł  ( par. 2830) .   

      Jednocześnie  o wymienioną kwotę zmniejsza się par.4210-zakup materiałów                        

      i wyposażenia,   

2) zmiana w zakresie rozdz.01010- Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi-    

            zabezpieczenie limitu  wydatków na remont sieci kanalizacyjnej w ul.Łąkowej-  

            23.000 zł.  Jednocześnie o w/w kwotę zmniejsza się limit wydatków na projekt         

            Pięknieje Wielkopolska Wieś, w związku z niezakwalifikowaniem się projektów              

           do  dofinansowania,        

3)  zmiany w zakresie planów finansowych placówek oświatowych, Gminnego    

           Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu  oraz w zakresie Funduszu  Sołeckiego                     

           i środków do dyspozycji jednostek pomocniczych gminy .   

Pytań nie było.    Głosowanie  – Za – jednogłośnie (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XI/75/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Marek Wicher – podziękował  Rejonowi Dróg Wojewódzkich za zmianę organizacji ruchu na 

skrzyżowaniu ul. Zielonej z ul. Sportową. Zaznaczył, że po dwunastu latach kierownik go  

posłuchał  i przeorganizował skrzyżowanie co na pewno poprawi bezpieczeństwo ruchu. 

Następnie zgłosił trzy wnioski dotyczące: 

- naprawy chodnika na ul. Zielonej. Stan tego chodnika jest fatalny. Jeżeli ktoś jedzie wózkiem          

z dzieckiem to jest bardzo trudne. 

- ul. Jesionowa – na wyjeździe (sama końcówka tej ulicy) są dziury i trzeba, by to doziarnić. 
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- w m.  Dębe konieczne jest oczyszczenie chodników. Jadąc przez tę miejscowość to jakby 

jechało się przez las – zielsko jest w granicach pół metra . Nowe chodniki pięknie porobione,                   

a wizerunek bardzo nieestetyczny.  

Sławomir Dams  - zgłosił poniższe wnioski: 

- doziarnić drogę  od posesji Pani K. w kierunku Bończy 

- wyrównać drogę Sławno – Zmysłowo 

- naprawić motopompę w OSP Kamionka 

Roman Gościniak  - zapytał co dalej będzie się działo z oczyszczalnią ścieków  w Kruczu? Czy do 

końca świata będziemy wozili nieczystości beczkami do oczyszczalni w Stajkowie? Czy w ogóle 

będziemy coś z tym robić?  

Wójt Gminy -  ustosunkowując się do powyższego powiedział, że nie bardzo wie   o co chodzi – 

zmiana organizacji ruchu przy skrzyżowaniu z ul. Zieloną dotyczy dróg gminnych więc nie wiem 

dlaczego Pan Marek mówi o Kierowniku Jagle na co Pan Marek  odpowiedział -  bo to jest 

skrzyżowanie drogi wojewódzkiej (ul. Zielonej)  

Wójt Gminy - wyjaśniając stwierdził, że tak, ale zmiana organizacji ruchu dotyczy dróg 

gminnych. Gdyby Rejon przebudował to skrzyżowanie na ul. Zielonej to byłaby sprawa dróg 

wojewódzkich, ale tutaj tylko zmieniono organizację na naszych drogach co z kolei wymusiło 

ustawienie znaków na drodze wojewódzkiej, ale to wszystko leży po stronie gminy.  Dlatego też 

opracowanie zmiany organizacji ruchu na ulicach dochodzących (Osiedle Glinki)  do ul. Zielonej, 

zatwierdzenie i ustawienie znaków było i jest w gestii gminy. Odnosząc się do wniosku radnego 

Kamionki stwierdził, że motopompę naprawimy i drogi wyrównamy. W kwestii oczyszczalni 

ścieków w Kruczu powiedział, że Prezes GZK złożył w ostatnim czasie wniosek – plan rozwoju 

inwestycyjnego spółki i zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków w ciągu trzech miesięcy mam obowiązek przedstawić Państwu ten 

plan. Muszę się z tym zapoznać i  podejmiemy rozmowy w tym temacie.  

Marek Wicher zapytał jak długo była gotowa ta dokumentacja na zmianę organizacji ruchu na 

co Sekretarz Gminy odpowiedziała, że od miesiąca jest zatwierdzona. 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych. 
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Przewodnicząca  Rady Gminy powiedziała, że  tradycyjne już radni  otrzymali wykaz wniosków, 

dlatego jeżeli  ktoś  ma jeszcze  jakieś pytania w sprawie otrzymanych odpowiedzi to może 

zabrać głos. Pytań nie zgłoszono.   Poniżej wykaz wniosków i interpelacji jakie radni zgłosili               

w maju: 

L.p Data Zgłaszający Przedmiot wniosku  Uwagi/odpowiedź 

74 10 maja 

2015 roku 

nr 

rejestrowy 

4773 

Żaneta 

Andrzejewska 

Naprawić na ul. 

Bolesława Chrobrego w 

Lubaszu : studzienkę przy 

Stajkowskiej i na 

wysokości sygnalizacji 

świetlnej przy studzience 

chodnik.  

Pismo D. 7234.67.2015 z 22 maja 2015r. 

Dnia 21 maja powiadomiono właściciela 

studzienki e-mailem o konieczności jej 

naprawy (przy Stajkowskiej) Dnia 11 maja 

przy sygnalizacji świetlnej chodnik przy 

studzience naprawiono.  

75 10 maja 

2015 roku  

nr 

rejestrowy 

4771 

Żaneta 

Andrzejewska 

Obniżyć krawężnik na ul. 

Chrobrego przy Cafe 15 

oraz naprawić zjazd do 

wózków w tej okolicy 

Krawężnik obniżono i został przebudowany 

zjazd 

76 10 maja 

2015 roku - 

nr 

rejestrowy 

4770 

Żaneta 

Andrzejewska 

Wyznaczyć przejście dla 

pieszych na ul. Kolejowej 

i obniżyć krawężniki, aby 

swobodnie można było 

zejść i wejść na chodnik z 

przejścia 

Pismo D. 7234.67.2015 z 22 maja 2015r. 

- wyznaczono przejście dla pieszych na ul. 

Kolejowej 

- obniżono krawężnik 

77 10 maja 

2015 roku  

nr 

rejestrowy 

4742 

Żaneta 

Andrzejewska 
Dostosować budynki 

użyteczności publicznej 

dla osób 

niepełnosprawnych (min. 

Ośrodek Zdrowia)  

Pismo B.0003.16.2015 z dnia 12 czerwca 

2015 r. Likwidacja barier jest konieczna, ale  

i kosztowna. W obecnym budżecie brak 

środków na ten cel. Zadanie proponowane 

będzie do przyszłego budżetu.  

78 28 maja 

2015 roku  

nr 

rejestrowy 

5367 

Hubert 

Szrama  
Ustawić znaki D-42 i D-43 

w Miłkowie 

Pismo D. 0003.40.2015 z 15 czerwca 2015r. 

W budżecie 2015 brak środków na 

opracowanie zmiany stałej organizacji 

ruchu. Zadanie proponowane będzie do 

przyszłego budżetu.  

79 Z protokołu  Marek Wicher Rozpatrzyć możliwość 

zagospodarowania stawu 

przy ul. Zielonej, aby stał 

się wizytówką Lubasza.  

Pismo B.0003.17.2015 z dnia 14 czerwca 

2015 r. W planie zagospodarowania 

przestrzennego teren posiada funkcje 

zieleni urządzonej. Dlatego w przypadku 

wydzielenia środków w budżecie na jego 
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zagospodarowanie może stać się wizytówką 

Lubasza. Obecnie jednak takich środków nie 

ma.  

 

Ad.  7. Wolne wnioski i informacje 

Bronisław Tonak – zgłosił wniosek dotyczący konieczności wykoszenia terenu przy przejeździe 

kolejowym w Prusinowie, ponieważ nie ma widoczności.  

Marek Wicher – powiedział, że na przejeździe kolejowym na ul. Szamotulskiej i za nim kiedy 

pada deszcz stoją kałuże wody. Ta woda nie ma odpływu. Teraz latem nie jest to może jeszcze 

problem, ale jak tak pozostanie do zimy to powstanie tam lodowisko i kierowca, który powinien 

zatrzymać się na „stopie” nie będzie mógł tego zrobić.   

Ad. 8. Zakończenie obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział i wobec wyczerpania porządku 

zamknęła obrady XI sesji Rady Gminy.  

Sesja zakończyła się o 16:15 

 

Protokołowała Janina Szwerkolt                                                 

 

 

 

Sekretarz  Marek Wicher   

 


